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Nou impuls a l’habitatge 
amb el primer bloc de pisos 
100 % municipals
Tindrà 72 pisos de lloguer assequible i 52 aparcaments i se 
suma a les promocions ja en marxa a l’Eixample Sud
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 Podeu consultar la versió digital d’aquesta revista a www.elprat.cat/revistes, amb enllaços a vídeos i a altres webs.
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L’

L

honestedat és 
una paraula molt 
gastada però massa 
sovint poc practica-
da en política. Ser 
honestes vol dir, 
entre d’altres coses, 
no prometre el cel, 

no prometre allò que no es pot complir. I els 
ajuntaments, cap ajuntament, sol, podrà resol-
dre un dels principals problemes que tenen les 
ciutats, que tenen tantes i tantes famílies avui 
en dia al nostre país: l’accés a l’habitatge, a un 
habitatge digne. Però això no pot ser excusa 
per quedar-nos de braços plegats. No deixarem 
de reclamar a totes les administracions, des de 
la Generalitat a la UE, que estiguin a l’alçada, i 
mentrestant no deixarem d’escatimar esforços 
per garantir que, al Prat, el màxim de famílies 
possible tingui cada cop menys problemes per 
trobar un lloc on viure.

Aquest era el meu compromís com a tinent 
d’alcaldia d’Habitatge i Urbanisme i aquest 
segueix sent el meu compromís com a alcal-
dessa. I per això és una gran satisfacció haver 
donat un pas més en un dels diversos projectes 
d’habitatge que tenim al Prat, haver posat la pri-

a honestidad es una 
palabra muy gasta-
da pero demasiado 
a menudo poco 
practicada en políti-
ca. Ser honestas qui-
ere decir, entre otras 
cosas, no prometer 

lo que no se puede cumplir. Y los ayuntamien-
tos, ningún ayuntamiento, solo, podrá resolver 
uno de los principales problemas que tienen 
las ciudades, que tienen tantas y tantas familias 
hoy en día en nuestro país: el acceso a la vivi-
enda, a una vivienda digna. Pero esto no puede 
ser excusa para quedarnos de brazos cruzados. 
No dejaremos de reclamar a todas las adminis-
traciones, desde la Generalitat a la UE, que estén 
a la altura, y mientras tanto no dejaremos de 
escatimar esfuerzos para garantizar que, en El 
Prat, el máximo de familias posible tenga cada 
vez menos problemas para encontrar un lugar 
donde vivir.

Este era mi compromiso como teniente de alcal-
día de Vivienda y Urbanismo y éste sigue siendo 
mi compromiso como alcaldesa. Y por ello es 
una gran satisfacción haber dado un paso más 
en uno de los diversos proyectos de vivienda 
que tenemos en El Prat, haber puesto la primera 

mera pedra del primer edifici d’habitatge 100% 
municipal. Un gra de sorra més a l’impuls del 
parc de lloguer assequible que estem donant, i 
que converteix el Prat en una de les ciutats del 
nostre entorn que més pisos assequibles estan 
construint. Perquè si aspirem a que la nostra 
ciutat sigui un indret amable per les famílies, 
el primer és treballar perquè puguin trobar un 
bon lloc on viure-hi. 

Una ciutat on arrenca el mes de juny, un mes en 
què comença a esclatar l’estiu amb activitats 
com el festival de circ del Ribera i moltes altres 
que ja podeu trobar en aquesta revista, un mes 
en què arrencarà bona part dels casals d’estiu 
als quals les famílies ja estan inscrivint la 
canalla, i un mes en què l’alumnat de la ciutat 
culminarà un nou curs. Aquestes setmanes 
estic tenint l’oportunitat de participar en les 
festes de graduació de batxillerat d’alguns dels 
instituts del Prat. I vull tancar aquestes ratlles 
traslladant a tot l’alumnat de la ciutat el que 
els dic en aquests actes: moltes felicitats pels 
vostres assoliments aquest curs. El vostre èxit 
personal és un orgull col·lectiu de tota la ciu-
tat, d’una ciutat que creu, acompanya i defensa 
l’educació com una eina de progrés personal i 
transformació col·lectiva.

piedra del primer edificio de vivienda 100 % 
municipal. Un grano de arena más al impulso 
del parque de alquiler asequible que estamos 
dando, y que convierte a El Prat en una de las 
ciudades de nuestro entorno que más pisos ase-
quibles están construyendo. Porque si aspira-
mos a que nuestra ciudad sea un lugar amable 
para las familias, lo primero es trabajar para que 
puedan encontrar un buen sitio donde vivir.

Una ciudad donde arranca el mes de junio, un 
mes en el que empieza a estallar el verano con 
actividades como el festival de circo del Ribera 
y otras muchas que ya podéis encontrar en esta 
revista, un mes en el que arrancará buena parte 
de los casales de verano en los que las fami-
lias ya están inscribiendo a los niños y niñas, 
y un mes en el que el alumnado de la ciudad 
culminará un nuevo curso. Estas semanas estoy 
teniendo la oportunidad de participar en las 
fiestas de graduación de bachillerato de algu-
nos de los institutos de El Prat. Y quiero cerrar 
estas líneas trasladando a todo el alumnado de 
la ciudad lo que les digo en estos actos: muchas 
felicidades por sus logros este curso. Su éxito 
personal es un orgullo colectivo de toda la ciu-
dad, de una ciudad que cree, acompaña y de-
fiende la educación como una herramienta de 
progreso personal y transformación colectiva.

Al Prat, un lloc per viure-hiALBA BOU
L’ALCALDESSA
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El Prat segueix sumant 
pisos de lloguer 
assequible

L’alcaldessa del Prat, Alba Bou Jordà, 
va presidir el 5 de maig passat l’acte 
de col·locació de la primera pedra 
del primer edifici municipal de pisos 
de lloguer assequible, impulsat per 
l’Ajuntament a través de l’empresa 
municipal d’habitatge i aparcaments, 
Prat Espais. 

És la primera vegada que l’empresa 
municipal construeix directament 
pisos, més enllà de gestionar-ne altres 
ja construïts, públics i privats. Després 
de l’estiu Prat Espais començarà una 
altra promoció pròpia, de 8 habitatges, 
al carrer Vicente Ferrer.

Imatge d’ordinador de 

l’aspecte que tindrà l’edifici 

un cop acabat.

A l’acte de la primera pedra també hi 
van assistir la secretària d’Habitatge 
de la Generalitat de Catalunya, Lídia 
Guillén Simón, el director de l’Agència 
de l’Habitatge de Catalunya, Miquel 
Bagudanch –antic director gerent de 
Prat Espais- i els arquitectes de l’edifici, 
Nil Brullet i Maria Giramé (de la UTE 
Brullet + Bajet Giramé).

La promoció compta amb una inversió 
de l’Ajuntament del Prat de 13.848.588 
€ i ha rebut el finançament de 
2.562.399 € del programa de la Unió 
Europea – Next Generation EU. També 
ha rebut suport de l’Institut Català de 
Finances.

L’Ajuntament col·loca la primera 
pedra del primer edifici municipal 
d’habitatges 100 % públics



72 pisos d’entre 
45 i 55 m2, el 
70 % amb dos 
dormitoris

El nou edifici, ubicat a la cruïlla entre els 
carrers Jaume Casanovas i Teresa Pàmi-
es, comptarà amb 72 pisos, que tindran 
una superfície útil d’entre 45 i 55 metres 
quadrats. Un total de 49 habitatges 
tindran dos dormitoris i els altres 23 en 
disposaran d’un, en alguns casos amb 
un espai més en forma d’estudi. Les 
habitacions seran de grans dimensions i 
no estaran jerarquitzades. Tots els pisos 
tindran finestres al carrer i comptaran 
amb ventilació creuada, per assegurar 
el control tèrmic, tant a l’estiu com a 
l’hivern. A cada pis s’aprofitaran tots els 
espais per maximitzar-ne tots els usos 
possibles. En els casos dels balcons, les 
seves mides seran generoses, per tal 
d’estendre, en la mesura del possible, la 
vida dins l’habitatge.

Disseny ecològic, 
adaptat i amb 
perspectiva de 
gènere

L’edifici ha estat dissenyat amb l’objec-
tiu de ser el màxim ecològic i eficient 
possible, triant els materials més 
innovadors del mercat i que aporten 
major confort als habitatges. Serà, així, 
el primer edifici d’habitatge públic 
construït amb fusta a la nostra ciutat. 
Aquest material, tot i que és més car, 
és respectuós amb el medi ambient, ja 
que la fusta que s’utilitza prové de bos-
cos sostenibles i controlats, i garanteix 
un millor aïllament i un millor confort 
tèrmic. La construcció compta amb 
la certificació BREEAM, una distinció 
que atorga una entitat independent i 
que reconeix la qualitat dels projectes 
arquitectònics en matèria d’eficiència i 
respecte al medi ambient.

Com a complement al disseny inicial, la 
coberta tindrà el 50 % de la superfície 
dedicada a una instal·lació de plaques 
fotovoltaiques, que generaran energia 
directament a les zones comunitàries 
com a mesura d’estalvi a la factura de 

la llum, així com la generació d’energia 
neta a la ciutat. La resta de la coberta 
està dissenyada per ser un espai comu-
nitari que podrà ser dinamitzat pels 
propis veïns i veïnes.

Tots els edificis de l’Eixample Sud com 
aquest, a més, incorporen una doble 
xarxa d’abastament d’aigua: per una 
xarxa circula l’aigua potable, apta per 
al consum de boca, d’acord amb la 
normativa vigent. I, per una altra xarxa 
hi passa l’aigua no destinada al con-
sum i aigües grises que, després d’un 
tractament, podrà ser reutilitzada per 
al reg de zones verdes, les cisternes 
dels vàters o la neteja viària.

D’altra banda, el disseny incorpora 
una mirada de gènere: la configuració 
dels espais comuns fa que no n’hi hagi 
d’amagats, obscurs o zones sense sor-
tida. Així, tothom podrà ser vist des de 
gairebé qualsevol altre espai de l’edifici 
i el trànsit de persones serà més segur. 
Finalment, tota la promoció serà 
accessible, tant als espais comuns com 
als habitatges habilitats per a persones 
amb qualsevol diversitat funcional.

Tal com ja ha passat amb l’edifici de la 
Cooperativa Obrera de Viviendas a l’av. 
Onze de Setembre, aquest es cons-
truirà com un Mecano, amb peces que 
s’aniran acoblant, de manera que es 
reduirà el temps de construcció.

Alba Bou

“Amb el problema de 
l’habitatge no ens quedarem 
de braços plegats”

“Arribar fins aquí ha estat molt difícil 
i és fruit del convenciment polític, 
d’anys de planificació i feina per tal de 
construir, una ciutat on tothom pugui 
trobar un lloc on viure, treballar, crear 
una família i cuidar la gent gran amb 
dignitat. L’Ajuntament sol no podrà 
resoldre el problema de l’habitatge, 
però no per això ens quedarem de 
braços plegats”.

Alcaldessa del Prat 



Lídia Guillén

“Aquest projecte és un exemple 
de col·laboració entre les adminis-
tracions. L’Ajuntament del Prat, en 
aquest cas, amb doble implicació: 
no només la posta a disposició del 
sòl, sinó també l’execució directa 
de l’obra”.

Secretària d’Habitatge de la 
Generalitat 

Nil Brullet

“Hem dissenyat aquest projecte 
amb la voluntat que construeixi 
comunitat, que alhora generi un 
control social que faci que aquests 
espais siguin segurs, gràcies a la 
interacció entre tots els habitants 
de la promoció”.

Arquitecte
UTE Brullet + Bajet Giramé

Alquileres de 
entre 300 y 650 € 
al mes

Los pisos de esta promoción tendrán 
un alquiler de entre 300 y 650 euros, 
aproximadamente. Actualmente, la 
media del alquiler mensual en El Prat 
está en torno a los 870 euros, según 
datos de Prat Espais.

¿Cómo acceder a un piso?

Para poder acceder a uno de estos 
pisos habrá que estar inscrito en el 
Registro de Solicitantes de Vivienda 
de Protección Oficial de la Agència de 
l’Habitatge de Catalunya –el trámite se 
puede por Internet o en las oficinas de 
Prat Espais- y cumplir con los requisitos 
de la convocatoria específica de esta 
promoción, como por ejemplo estar 
empadronado en la ciudad los últimos 
tres años de forma ininterrumpida y no 
ser propietario/a de una vivienda.

Del total de pisos disponibles, un 26 % 
estarán reservados a jóvenes y otro 26 
% a personas en situación de vulnera-
bilidad y mayores de 65 años. Previsi-
blemente, los topes mínimos de renta 
para acceder a uno de estos pisos serán 
más reducidos que los del sorteo de la 
promoción de la COV. Las condiciones 
específicas y los calendarios del sorteo 
se harán públicos cuando llegue el 
momento, y cualquier duda sobre este 
procedimiento y cómo inscribirse en el 
registro de solicitantes de VPO se puede 
resolver en Prat Espais pratespais.com 
(tel. 93 370 50 54).

El barri Seda-Paperera, millor 
desenvolupament urbanístic dels 
premis ASPRIMA-SIMA 2025

El projecte de planejament de 
l’Eixample Nord de la ciutat, 
el barri de la Seda-Paperera, 
ha estat premiat com a millor 
desenvolupament urbanístic 
als premis ASPRIMA-SIMA 2025, 
unes distincions de nivell estatal 
que reconeixen les iniciatives 
més destacades del sector urba-
nístic pels aspectes innovadors, 
sostenibilitat i desenvolupa-
ment d’habitatges i barris. 
El barri de la Seda - Paperera, 

que va ser aprovat definitiva-
ment fa pocs mesos, comporta 
el plantejament de 41,9 hectàre-
es del municipi. Preveu un espai 
públic sostenible, amb carrers 
pacificats i grans illes per als via-
nants i amb una aposta clara pel 
transport públic i sostenible. Al 
barri s’hi construiran uns 6.000 
habitatges, més del 40 % dels 
quals seran de protecció oficial i, 
d’aquests, un 50 % de titularitat 
pública i lloguer assequible.



Más de 300 
nuevas plazas de 
aparcamiento en 
el Eixample Sud

Este nuevo edificio tendrá una 
planta de aparcamiento con 
capacidad para 52 plazas que 
será gestionado por Prat Espais. 
De las 52 plazas, 42 serán asig-
nadas a personas que vivan en el 
edificio. Estas plazas se suman a 
las 110 que tendrá el edificio de 
la COV y a las 144 de la promo-
ción de Hàbitat 3 y la Fundació 
Família i Benestar Social. 

Se dobla el 
número de 
pisos de alquiler 
asequible

Este edificio se suma a las otras dos 
promociones de vivienda de alquiler 
asequible que ya están en marcha 
en el Eixample Sud de la ciudad para 

Imagen de ordenador de la promoción de 

Hàbitat 3 y la Fundació Família i Benestar Socal.

La alcaldesa de El Prat, Alba Bou, 
ha reclamado una vez más a la 
Generalitat que desatasque el 
proyecto del área residencial estra-
tégica (ARE) Ronda Sud - Aeroport. 
“Lleva mucho tiempo disponible y 
hace años que yo, como respon-
sable de urbanismo, reclamo a la 
Generalitat que ponga fecha al de-
sarrollo urbanístico de este sector, 
donde caben 776 viviendas”, ha 
explicado Bou a elprat.ràdio.

El ARE Ronda Sud – Aeroport está 
situada entre el barrio de Sant Cos-
me y el Parc Nou, y está previsto 
que el 70 % de las viviendas que 
se construyan sean de protección 
oficial. El Institut Català del Sòl 
(Incasòl) de la Generalitat es el 
propietario de la mayor parte de 
los terrenos, que en más de un 70 
% son de titularidad pública.

Futura ARE Ronda Sud – Aeroport

doblar el número de viviendas de esta 
tipología en El Prat frente a la grave 
crisis de acceso a la vivienda que sufre 
el país. 

Las otras dos promociones son la que 
promueve la Cooperativa Obrera de 
Viviendas (COV), de 101 pisos que se 
sortearán el 25 de junio, y la impul-
sada por las entidades Hàbitat 3 y la 
Fundació Família i Benestar Social, de 
135 viviendas, actualmente en cons-
trucción. Todas estas tres promociones 
se desarrollan en suelos municipales 

cedidos por el Ayuntamiento para la 
construcción de vivienda de alquiler a 
precio asequible. 
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Miguel Ángel Ochoa Oliva Jordi Ibern i Tortosa

Gerard Valverde i Polo

En los últimos días, algunos han intentado hacer del fenómeno de 
personas sin hogar durmiendo en el aeropuerto de Madrid-Barajas una 
bandera contra el gobierno de la Comunidad de Madrid y, por extensión, 
contra el Partido Popular. Como si la pobreza o la exclusión o el sinhoga-
rismo fueran un demérito nuestro. Pero la realidad, por incómoda que sea, 
no entiende de siglas ni de campañas.

Solo hay que mirar hacia El Prat, en Barcelona. Allí, con un gobierno mu-
nicipal comunista y una Generalitat socialista, la situación no es diferente. 
Desde hace años, decenas de personas sin hogar pasan las noches en las 
terminales del aeropuerto de El Prat, los veréis, a no ser que vuestra visita 
coincida con el Mobile o cualquier otro sarao en el que haya que presumir 
de ciudad moderna, entonces los esconden. Ese es el nivel de hipocresía.

La diferencia es que, aunque en Barcelona pase exactamente lo mismo 
que en Madrid, aquí no hay titulares que culpen al Ayuntamiento ni 
acusaciones al Govern de “permitir la miseria”. No hay vídeos virales ni 
acusaciones en prime time. Cuando el relato encaja con las afinidades 
ideológicas, la pobreza parece menos escandalosa.

Acusar y señalar a una sola administración —en este caso, el gobierno 
madrileño— de un problema nacional y estructural no solo es injusto, sino pro-
fundamente cínico. La pobreza no se combate con pancartas ni con propagan-
da. Tampoco con hipocresía. Quien quiera de verdad erradicar el sinhogarismo, 
que empiece por dejar de usarlo como munición electoral y se arremangue.

Des de l’Ajuntament estem aprovant noves promocions d’habitatge de 
lloguer assequible. És una passa necessària, però tothom sap que no és 
suficient. La realitat del mercat ens exigeix anar més enllà, amb agilitat i 
amb més rapidesa.

Cal activar tot el potencial de sòl disponible i aconseguir que el pla 
d’habitatge del govern de la Generalitat de Catalunya prioritzi el nostre 
municipi. Mentrestant, hem de seguir treballant, especialment reconver-
tint espais industrials en desús dins el nucli urbà. Cal rehabilitar edificis 
buits, promoure l’habitatge de protecció oficial de caràcter permanent i 
garantir-ne l’accés amb lloguers assequibles, prioritzant el nostre jovent i 
les famílies que volen continuar vivint a la ciutat.

L’alternativa republicana és clara: destinar un mínim del 5 % del pres-
supost municipal a polítiques d’habitatge, incloure i garantir la reserva 
obligatòria d’HPO en promocions privades i, perquè realment ningú quedi 
enrere, hem de reforçar la mediació i els ajuts per evitar desnonaments a 
la nostra ciutat. 

Sabem que l’habitatge és un dret, no un privilegi. I hem de lluitar contra 
la mala praxis del lloguer de temporada a la ciutat. No volem un Prat que 
expulsi, sinó que aculli.

Nosaltres hi som, hi serem, i seguirem treballant per un Prat més just, on 
tothom tingui un lloc on viure.

Aquest mes de maig hem anunciat un acord amb el Ministeri de Trans-
ports que permetrà desencallar la reforma d’una estació de RENFE que 
feia vergonya amb l’arribada de l’Alta Velocitat a l’aeroport, posant punt 
final a 20 anys d’existència d’una estació “fantasma” i provisional. Molt 
probablement la revista municipal no faci gaire esment a aquesta notícia 
però tots sabem que portem massa temps denunciant l’estat lamentable 
de la nostra estació, les goteres quan plou, les escales mecàniques sense 
funcionar o els ascensors espatllats. Portem molt temps denunciant 
aquesta situació i reclamant una implicació més gran de l’Ajuntament, 
que fins ara amb les seves converses no han resolt res, un any de denúncia 
on l’única resposta de Comuns i Socialistes era un silenci basat en unes 
preteses negociacions. Més aviat es tractava d’un silenci còmplice i esclau 
doncs fins no arribar la possibilitat de negociar una llei on el “Gobierno” 
ha necessitat els nostres 7 vots l’acord no ha estat possible. Traslladar les 
preocupacions del Prat i tractar que aquestes siguin una prioritat en el 
debat a la Generalitat i a l’Estat per nosaltres és clau. L’acord contempla 
la construcció d’una nova estació intermodal que connectarà la xarxa 
d’Alta Velocitat amb l’aeroport, una infraestructura de país que millorarà 
la mobilitat, potenciarà la intermodalitat i enfortirà la connectivitat inter-
nacional de Catalunya. A més, el projecte inclou una solució definitiva per 
a l’actual estació de Rodalies, que presenta un estat de degradació crònic, 
amb escales mecàniques i ascensors fora de servei i unes condicions de 
manteniment inacceptables. Aquest acord resoldrà d’una vegada els 
greus problemes que pateixen cada dia els usuaris de Rodalies del Prat.

Aeropuertos y pobreza Viure al Prat: un dret, no un privilegi!

Junts aconseguim desbloquejar la reforma de 
l’estació de RENFE del Prat i l’arribada de l’AVE!

ESPAI DELS GRUPS MUNICIPALS



      @PerezJP_

      @pratVox
      @pratVox

      @decidimosprat
      decidimosprat

Juan Pedro Pérez Castro

Rafael Millán Carracedo Agustín Mataró Soto

Ja som a les portes de l’estiu i, com cada any, les famílies repassem les 
activitats que els nostres infants poden fer durant les vacances escolars. Al 
Prat portem anys sent referents al Baix Llobregat per l’oferta de les nostres 
propostes pels casals d’estiu. 

Soc molt conscient de que a l’hora de triar a quins casals o colònies 
aniran els nostres infants, les famílies valorem la confiança en els orga-
nitzadors i el compromís de qualitat de totes les activitats programades. 
I podem estar molt tranquils en aquest sentit, destacant el paper que 
realitzen les entitats de la ciutat vinculades a l’esport, al lleure juvenil o a 
la cultura en aquests mesos d’estiu.

L’oferta és amplíssima, des de teatre, natació, bàsquet, futbol, casals 
d’anglès, gimnàstica rítmica i moltes més propostes que fan que sigui 
impossible avorrir-se aquest estiu al Prat. Les entitats pratenques treballen 
amb rigor, constància i entusiasme durant tot l’any, però especialment, 
també aquests mesos. 

I perquè ningú, cap infant, no quedi enrere, l’Ajuntament ha atorgat 
aquest any quasi 160.000 euros en ajuts a les famílies per tal que tots els 
nens i nenes puguin gaudir dels casals i les colònies d’estiu. Un fet que ens 
ha de fer sentir orgull de ciutat perquè parlem d’ajuts que van més enllà 
del gaudi de la pròpia activitat, ja que també garanteixen el servei de 
menjador diari per a famílies en risc de vulnerabilitat. Un exemple clar de 
bona pràctica de govern. Gaudiu de l’estiu!

Els preus dels pisos s’ha disparat en els darrers anys. Moltes famílies no po-
den ni somiar en comprar o llogar un habitatge digne. Aquesta crisi colpeja 
molt fort les famílies amb sous modestos i el jovent, que no pot emanci-
par-se. Davant d’això, les administracions no tenim cap vareta màgica, però 
no pot ser excusa per quedar-nos de braços plegats. Hem d’impulsar políti-
ques valentes que intervinguin en el mercat immobiliari. La més important 
és construir habitatge públic. L’experiència d’altres països ho demostra: on 
hi ha un parc de pisos públics potent, la gent pateix menys aquesta crisi. 
Aquí anem a la cua i els preus continuen pujant. A Catalunya, els Comuns 
vam pactar amb el PSC una inversió de 350 milions per comprar fins a 5.000 
nous habitatges per ampliar el parc públic. També es construiran 50.000 
pisos protegits. Des de l’Ajuntament ja hem posat a disposició de la Gene-
ralitat terrenys municipals. Aquestes polítiques se sumen a les que fa anys 
que despleguem al Prat, on hem cedit terrenys a l’Eixample Sud a entitats 
socials per fer pisos de lloguer assequible. La COV adjudicarà aquest juny un 
centenar i Habitat3 i la Fundació Família i Benestar Social n’estan fent 135 
més. A aquestes iniciatives se suma la que impulsa el mateix ajuntament: fa 
pocs dies l’alcaldessa va posar la primera pedra d’una promoció municipal 
de 72 pisos més de lloguer assequible. Estem convertint el Prat en una de 
les ciutats catalanes on més creixerà el parc públic de lloguer assequible. 
Però queda molt per fer. Tenir un sostre no hauria de ser un luxe. És un dret 
constitucional. No podem deixar-ho en mans d’un mercat que no funciona. 
La gent necessita un lloc on viure amb dignitat.

Nuestro vecino y compañero Jordi López tuvo la oportunidad de acu-
dir al Parlamento Europeo para defender un derecho fundamental de 
los niños y niñas en Cataluña: el poder estudiar también en castellano. 
En su intervención, resaltó la importancia de respetar la sentencia del 
Tribunal Superior de Justicia de Cataluña que establece que al menos el 
25% de las clases deben impartirse en español, garantizando así la igual-
dad de derechos lingüísticos y la diversidad en el sistema educativo. 

Además, subrayó que el incumplimiento de esta sentencia afecta espe-
cialmente a los niños con necesidades educativas especiales, quienes re-
quieren una atención adaptada y en su lengua materna para un correcto 
desarrollo. Lamentablemente, en esta ocasión, el PSOE votó en contra 
de la propuesta, mostrando una postura que no favorece la protección 
de estos derechos. La petición presentada quedó abierta, tal y como 
pedía el peticionario, para seguir vigilando y exigiendo el cumplimiento 
de la sentencia y el respeto a los derechos lingüísticos en Cataluña.

Desde Vox El Prat, seguimos defendiendo que la educación en Cata-
luña debe respetar las sentencias judiciales y garantizar el derecho de 
todos los niños a aprender en la lengua que elijan, promoviendo una 
sociedad más inclusiva y respetuosa con la diversidad. La presencia 
en el Parlamento Europeo fue un paso importante para visibilizar esta 
problemática y exigir que se respeten los derechos lingüísticos en el 
sistema educativo catalán.

Jóvenes y Pensionistas DECIDIMOS condenamos la imposición de 
las Zonas de Bajas Emisiones (ZBE) por parte de este Ayuntamiento, sin 
ningún estudio previo de impacto económico, social o ambiental. Esta ac-
tuación es una grave irresponsabilidad institucional. Por ello interpusimos 
un recurso que ya ha sido elevado al Tribunal Supremo. Medida disfrazada 
de ecologismo, golpeando a la clase trabajadora, que paga la factura de 
las decisiones políticas del equipo de gobierno, encabezado por Alba 
Bou. Además, es una vulneración de derechos fundamentales: la libre 
circulación, el uso y disfrute de la propiedad privada y la igualdad ante la 
ley. No se puede permitir que, en nombre de una supuesta sostenibilidad, 
se pisoteen derechos. 

Rechazo al pago por generación. Reciclar sale más caro que contaminar. 
La Ley 7/2022, con la excusa de la economía circular, impone el Pago por 
Generación (PxG), una tasa que convierte la basura en un impuesto en-
cubierto. Bajo el “quien contamina paga”, el sistema castiga al ciudadano 
medio por el simple hecho de vivir. Es una estafa disfrazada de ecologis-
mo. El PxG no es sostenible, castiga a familias, dependientes y a quienes 
no pueden acceder a alternativas. Exigimos que este Ayuntamiento no se 
sume a esta farsa legislativa. Y si insisten en cobrarlo, que lo compensen 
bajando otros impuestos. Salvar el planeta no puede servir de excusa para 
vaciar los bolsillos de los vecin@s. Por un Prat de tod@s.

Un estiu en el que ningú no quedi enrere L’habitatge: un problema que necessita 
respostes valentes

Europa y el castellano en la escuela Las ZBE son clasistas y generan graves 
perjuicios a la clase trabajadora

David Vidioso Adrià

      @davidviciosoadr
      @elPratenComu



 VIDA
PRATENCA

El Consorci d’Administració Oberta de 
Catalunya (AOC) ha celebrat la desena 
edició dels Reconeixements Adminis-
tració Oberta per primer cop al Prat,  
concretament al Cèntric. L’Ajuntament 
del Prat ha estat reconegut com un dels 
municipis amb millors resultats dins de 
la categoria de consistoris amb més de 
50.000 habitants pel que fa a la trans-
formació digital i govern obert. 

Una trentena de carruatges i prop de 
70 animals han participat a la caval-
cada de Sant Isidre d’enguany, una 
exaltació de la tradició pagesa que 
aplega participants d’arreu del país. 
La cavalcada l’organitza l’associació 
pratenca Amics del Cavall. 

La pl. Catalunya ha acollit l’Spring 
Festival, una festa per promoure l’apre-
nentatge de l’anglès entre l’alumnat del 
Prat i colofó del projecte d’auxiliars de 
conversa que es desenvolupa a tots els 
centres educatius públics de la ciutat. 

Els carrers de la ciutat i, especialment el 
parc del Fondo d’en Peixo, es van tornar 
a omplir de tradició, música i festa amb la 
29ena edició del Pratifolk, organitzat per 
la Federació d’Entitats de Cultura Popular 
i Tradicional Catalana del Prat, El Nus. 

L’AJUNTAMENT DEL 
PRAT, LÍDER EN 
TRANSFORMACIÓ 
DIGITAL I GOVERN OBERT

UNA TRENTENA DE 
CARRUATGES A LA 
CAVALCADA DE SANT 
ISIDRE

L’SPRING FESTIVAL 
PROMOU L’APRENENTATGE 
DE L’ANGLÈS

EL PRATIFOLK TORNA A 
OMPLIR LA CIUTAT DE 
CULTURA TRADICIONAL
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El diumenge 27 d’abril passat, amb mo-
tiu del Dia del Municipi, es va celebrar 
una nova jornada de portes obertes a 
la Casa de la Vila, amb visites guiades i 
dramatitzades perquè tothom pogués 
conèixer millor la seu principal de 
l’Ajuntament del Prat

El popular músic pratenc Alfred García 
ha publicat un nou videoclip, amb la 
col·laboració del cantant Álvaro Soler. La 
cançó es diu “Estrella” i el vídeo ha estat 
rodat a la Casa Gomis de la finca de la 
Ricarda, al Prat. En el rodatge, el cantant 
pratenc ha comptat amb el suport de la 
Film Office de l’Ajuntament del Prat.

La xarxa “Al Prat, escoles més sosteni-
bles” ha celebrat el Vè Fòrum Ambien-
tal Escolar al Centre Cívic Sant Jordi-Ri-
bera Baixa, que ha aplegat alumnat, 
professorat i educadores ambientals 
de catorze centres educatius. Més d’un 
centenar de persones van intercanviar 
iniciatives i accions vinculades amb la 
sostenibilitat, enguany centrades en la 
reducció de residus, atesa l’actualitat 
del tema a la ciutat.

Aquests dies tenen lloc els actes de 
graduació de l’alumnat de segon de 
batxillerat dels instituts de la ciutat. 
Celebració i comiat alhora, aquestes 
activitats són molt emocionants per a 
alumnes, professorat i famílies, i pre-
cedeixen un moment clau en la vida 
estudiantil: els exàmens de selectivitat 
per accedir als graus universitaris. To-
tes les fotografies al Flickr de l’Ajunta-
ment escanejant el codi QR.

VISITES GUIADES I 
DRAMATITZADES A LA 
CASA DE LA VILA

ALFRED GARCÍA PUBLICA 
UN VIDEOCLIP AMB 
ÁLVARO SOLER RODAT A 
LA CASA GOMIS

FÒRUM AMBIENTAL 
ESCOLAR

GRADUACIONS DE 
SEGON DE BATXILLERAT



14  |  JUNY 2025  |  EL PRAT

El reciclaje sube en El Prat del 
38 al 55 % con los contenedores 
inteligentes
La recogida de orgánica crece un 87 % y la basura que no se recicla cae un 23 %

a implantación por 
fases de los contene-
dores inteligentes en 
la ciudad entre enero 
y abril está teniendo 

unos efectos evidentes en la recogida 
de residuos. Así, la basura reciclada ha 
pasado del 38 al 55 % en abril de 2025 
en comparación con el mismo mes del 
año pasado. De esta manera, El Prat 
ha pasado de estar muy por debajo de 
los objetivos marcados para este 2025 
a cumplirlos. La generación total de la 
basura ha caído un 2 %. 

El contenedor que ha registrado una 
subida más destacada ha sido el de 
orgánica, que ha crecido un 87 % (ha 
pasado de recoger 195 a 365 tonela-
das en un mes). Este aumento era uno 
de los objetivos del nuevo sistema de 
contenedores, puesto que la ciudad 
registraba unas cifras muy bajas de 
recogida de fracción orgánica.

La recogida selectiva de las fracciones 
de vidrio, papel y envases también ha 
experimentado una subida conside-
rable. Los contenedores de envases 
han casi doblado su recogida con un 
45 %, mientras que el papel y el vidrio 
han registrado subidas del 22 y del 
11 %, respectivamente. Por último, 
la fracción del contenedor gris se ha 
reducido un 23 %, otro de los objetivos 
principales del nuevo modelo.

Actualmente, el 94% de los hogares 
y casi el 100 % de los comercios de la 
ciudad ya tienen los dispositivos (llave, 
tarjeta o app móvil) habilitados para 
utilizar los contenedores inteligentes. 
En concreto, los de orgánica (marrones) 
y los de resto (grises) tienen un meca-
nismo de control de apertura y cierre.

Diferentes ayuntamientos –de Cata-
luña, España y Portugal-  se han puesto 
en contacto con el Ayuntamiento de El 

Una tasa de 
residuos un 42 % 
más baja que la 
media del AMB

Los contenedores inteligentes 
permiten a los hogares y comer-
cios de la ciudad que acrediten su 
uso conseguir un 40 % de bonifi-
cación en la tasa de residuos, que 
todos los municipios del Estado 
han debido introducir por ley. 
Esta bonificación puede aumen-
tar hasta un 45 % en el caso de los 
hogares si se usa la deixalleria. Al 
margen de El Prat, de los 36 muni-
cipios metropolitanos sólo cinco 
tienen mecanismos de reducción 
de la tasa y el precio medio a pa-
gar es de 104 €/año, cuando en El 
Prat es de 60. Es decir, en nuestra 
ciudad, gracias a la bonificación, 
se paga un 42 % menos que en la 
media del AMB.

+87 % +22 %+45 % +11 %

-23 %

R

Prat o han visitado nuestra ciudad para 
consultar los mecanismos de implan-
tación de los nuevos contenedores y la 
tasa de recogida de residuos. 

L
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El programa Connecta Jove l’impulsa 
la Fundació Catalana de l’Esplai, amb el 
suport de l’Ajuntament del Prat, amb 
l’objectiu que alumnes de 4t d’ESO de la 
ciutat ensenyin a utilitzar el telèfon mò-
bil o l’ordinador a gent gran de la ciutat.

Hi han participat alumnes dels instituts 
Estany de la Ricarda, Ribera Baixa, Baldi-
ri Guilera, Salvador Dalí i Institut Escola 
del Prat, que han fet sessions als centres 
cívics Jardins de la Pau, Sant Jordi-Ribe-
ra Baixa, Palmira Domènech i el Casal 
Cívic i Comunitari Delta de Llobregat.

Alumnes 
d’institut 
expliquen a 
gent gran com 
funcionen les 
eines digitals 

El Connecta Jove, que ja ha arribat a 
la 12a edició, forma part del Servei 
Comunitari, un projecte educatiu amb 
utilitat social emmarcat en el Pla Edu-
catiu d’Entorn que es fonamenta amb 
la metodologia d’aprenentatge servei, 

L’Institut Escola Pepa Colomer ha 
acollit la XVI Jornada Tothom Educa. 
Enguany, el tema a tractar va ser l’ús 
de pantalles en infants i adolescents. 
A la jornada es va presentar l’informe 
del Grup de Treball de Benestar Digital 
i Bon Ús de Pantalles de la Taula Local 
d’Infància i Adolescència. Posterior-
ment es va desenvolupar una taula 
rodona sota el títol “L’ús de pantalles 
en infants i adolescents. Una missió de 
ciutat per garantir el benestar digital”, 
amb la participació de persones dels 
sectors sanitari, educatiu, familiar. Tot 
seguit, alumnes del servei comunitari 
de l’Institut Pepa Colomer van fer una 

Jornada sobre 
l’ús de pantalles 
en infants i 
adolescents

escenificació teatral que recollia la seva 
mirada en relació amb l’ús del mòbil 
(foto). Finalment  es van organitzar 
quatre taules que van tractar la guia 
d’orientació sobre l’ús de pantalles, el 
pla digital familiar, els espais de recur-

sos per al benestar digital i els espais 
lliures de pantalles. Així, les famílies 
del Prat amb infants tindran eines i 
recursos per acompanyar la canalla en 
un ús raonable i sostenible del mòbil i 
garantir el seu benestar digital.

en la qual l’alumnat es forma treballant 
sobre necessitats reals de l’entorn amb 
l’objectiu de millorar-lo. El Connecta 
Jove, com totes les activitats del servei 
comunitari, forma part del currículum 
escolar i, per tant, és avaluable.
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Places i carrers del Prat 
s’ompliran de circ fins al juliol
El Centre Cívic Sant Jordi – Ribera Baixa promou el cicle Saltimbanqui, una 
programació de tallers, espectacles i propostes circenses per a tothom 

Q uan arriba el 
bon temps, el 
cicle Saltimban-
qui omple els 
carrers del Prat 
de circ. I aquest 
any, després 

d’una pausa, torna amb més força, 
ampliat en el temps i l’espai i amb una 
mirada més comunitària. Places i car-
rers del Prat acolliran una dotzena de 
propostes per a totes les edats: tallers, 
espectacles, una exposició interactiva i 
el Fem circ!.

El cicle permetrà mostrar com es viu el 
circ al Centre Cívic Sant Jordi - Ribera 
Baixa. Aquesta disciplina de les arts 
en viu és un dels projectes destacats 
al centre, amb tallers de circ i espec-
tacles de sala. A més, les persones 
que s’hi formen participen en altres 
espais: dinamitzen sessions de circ en 
família o protagonitzen els seus propis 
processos de creació i mostres obertes 
al públic, de manera que es generen 

vincles dins de la comunitat circense i 
es potencia la projecció a la ciutat.

Fem Circ!, el 26 de juny

Un dels moments centrals del cicle 
serà el Fem Circ!, el 26 de juny, amb una 
tarda plena d’activitats al voltant del 
centre cívic. Començarà amb un taller 
de circ a la plaça Sant Jordi, conduït 
per les famílies participants dels tallers; 
les alumnes dels cursos protagonit-
zaran una mostra d’acrobàcies aèries 
i finalitzarà amb la presentació de La 
Conquistada, de Levi Almendras, un 
espectacle creat durant la seva resi-
dència artística al centre cívic.

Espectacles de carrer

Els espectacles es desplegaran per car-
rers i places del Prat del maig al juliol. 
Destaquen les propostes Arriba!!!, de 
José Luis Redondo, Gran Sonata, de Le 

Puant, i Signora Gómez, de Cia. Yepa! 
Algunes tardes de juliol, Sant Cosme 
acollirà tallers perquè els infants pu-
guin gaudir d’aquesta disciplina. 

Fins al juliol es podrà visitar Bombo al 
Circ, una exposició interactiva i parti-
cipativa, pensada per ser viscuda en 
primera persona. Amb la implicació 
directa de les famílies, la mostra recull 
l’evolució del projecte i el seu impacte 
en el barri. 

Amb tot això, Saltimbanqui no només 
acosta el circ a l’espai públic, sinó que el 
fa créixer des de dins, amb la participa-
ció i la implicació de les persones que 
el viuen durant tot l’any al Sant Jordi 
– Ribera Baixa, tot vinculant cultura 
i territori i oferint espais de pràctica, 
aprenentatge i expressió per a tothom.

Trobareu tota la programació 

i més informació a través 

d’aquest QR
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“La vida és com el 
porc, s’aprofita tot”

Entrevista a Marta Balletbò-Coll, cineasta i professora

Fotografies: Neus Bou

Marta Balletbò-Coll (l’Hospitalet 
de Llobregat, 1960) és llicenci-
ada en Química Analítica per la 
Universitat de Barcelona i actu-
alment és professora de física i 
química a l’Institut Salvador Dalí 
de la nostra ciutat. Balletbò-Coll, 
però, és sobretot coneguda per 
la seva faceta com a cineasta 
(directora, actriu, guionista) i per 
ser una de les pioneres del cine-
ma lèsbic a Catalunya. La seva 
pel·lícula Costa Brava (Family 
Album), de 1995, va ser reco-
neguda amb el Premi Especial 
Calidad del Ministeri de Cultura 
i va rebre guardons a diferents 
festivals LGTBI d’arreu del món. 
La seva obra Sevigné (2004) li va 
valdre el Premi Butaca i el Premi 
Nacional de Cultura.
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Marta, com va començar el teu 
interès pel cinema?
Jo, d’adolescent, allò que passa, els 
diumenges a la tarda, certa tristor, 
certa melangia... com que aleshores 
no hi havia botellones me n’anava a 
l’avinguda Bonanova, als cinemes de 
repertori i mirava pel·lícules com Los 
caballeros las prefieren rubias, amb la 
Marilyn Monroe, i allà m’oblidava de la 
melangia dels diumenges i de tot. 

Allà et vas enamorar del setè art?
Allà hi vaig trobar una escapada. Des-
prés ja n’he trobat altres, d’escapades, 
però el cinema sempre ho ha estat. 
Aleshores jo tenia entre 13 i 16 anys, 
vaig tenir una adolescència molt com-
plicada. Mentre estudiava químiques 
feia teatre aficionat al Foment d’Horta, 
imitava a la Liza Minelli, i treia bones 
notes!

“Ser professora 
m’ha fet molt 
millor persona”.

Com és que vas estudiar química, 
una carrera que, en principi, no sem-
bla molt relacionada amb les arts?
Per Madame Curie. Em van dir: si no 
saps què fer, fes química, perquè 
podràs ser executiva i no et miraran 
malament. Gràcies a la Madame Curie, 
i també a la Lise Meitner, tot i que a 
ella no li van donar el premi Nobel per 
motius x. En principi volia fer filosofia, 
però a la meva família, on ningú havia 
anat a la universitat, em van dir “de què 
treballaràs, si fas filosofia?”. Després 
vaig dir que faria dret, i em van dir “ui, 
advocada dels pobres!”. Finalment, 
com que vaig llegir una biografia de 
la Marie Curie, vaig dir química, i em 
van dir “el que tu vulguis, nena, no et 
volem influir!”. No tenien carrera, però 
imbècils no eren.

Tot i així, vas anar a la Universitat 
de Columbia, a Nova York, a fer un 
màster de cinema. Com va anar?
Gràcies a una beca de La Caixa. Em va 
tocar la loteria, per això no en compro. 
Al tribunal que me l’havia de conce-
dir hi havia dos homes i dues dones, 
americanes. Gràcies a elles hi vaig anar, 
perquè els homes, dos catalans, no ho 
veien clar, veien que jo tenia massa 
personalitat. Això va ser el somni de 

la meva vida, perquè jo estava ena-
moradíssima dels Estats Units, del seu 
esperit emprenedor, la seva energia.. i 
allà no calia que fossis de bona família, 
ni tenir despatx al passeig de Gràcia ni 
masia a l’Empordà. 

I aleshores vas tornar i aquí vas fer 
Costa Brava, com a directora, actriu, 
guionista, productora...
La vam fer amb quatre duros, dema-
nant si a algú li havia sobrat cel·luloi-
de... Aquesta pel·lícula es va passar 
primer pel Canal Plus de televisió, que 
me la va comprar, i després ja va anar 
als cinemes. Al Verdi, de Barcelona, 
va funcionar molt bé. La gràcia que li 
troben és que va ser la primera pel·lí-
cula lèsbica catalana. Però a mi el que 
m’interessa és la comèdia. Com deia el 
Truffaut, has de fer el que tu coneixes. 
I clar, jo, si em poso a flirtejar amb un 
xicot, no sabria què fer. I teòricament, 
si és heteronormatiu, se’t tira a sobre i 
ja s’acaba la pel·lícula, i jo havia d’om-
plir 90 minuts. En canvi, si és una que 
teòricament ho té clar, que era el meu 
paper, i una altra que és com la tonta 
que s’ha d’espavilar... doncs ja la cosa 
dura més. I ens van sortir els números, 
i ho vam pagar tot, la Seguretat Social 
també. I vam menjar molt bé. 

L’any que ve et jubiles. Quins 
plans tens?
Jo el que vull és fer monòlegs. Ja m’hi 
estic preparant. A banda, tinc dos 
canals de Youtube (@martabcfilms), un 
per promocionar pel·lícules, una sobre 
l’exili del 39, però ara m’interessa molt 
l’exili del 36, que no se’n parla tant i a 
mi, aquestes coses, que no se’n parli, 
em sap greu. 

Per què després d’aquests reconei-
xements vas deixar de fer cinema?
Una nit de Nadal el meu pare, en pija-
ma, treu la calculadora i em pregunta 
“Quant deus”?, i a mi se’m cau la cara 
de vergonya. No ho oblidaré mai, 
allò. Amb Sévigné, la tercera pel·lícula, 
pensava que a la tercera anava la ven-

çuda, però no vaig aconseguir entrar 
al circuit industrial, i això que hi havia 
actors com Josep Maria Pou, Anna 
Azcona, Carme Elías, Eduard Farelo, 
Francesca Piñón... i jo mateixa. Vaig ha-
ver de prendre una decisió difícil. I ara 
soc professora, des del 2009, i penso 
que ser professora m’ha fet ser molt 
millor persona. Jo a l’escola m’avorria 
molt, i ara intento que a les meves 
classes la gent s’ho passi bé, i crec que 
ho aconsegueixo, que aprenguin i que 
alhora s’ho passin bé. La vida és com el 
porc, s’aprofita tot. 

Com veus als i les adolescents 
d’avui?
Em preocupa que segueixen uns 
referents a les xarxes socials, uns 
estàndards que costa molt de com-
plir. Abans estàvem exposades a la 
publicitat, però era més puntual. Ara 
és permanent, perquè van tot el dia 
amb el mòbil a la mà. I els costa no 
intentar ser aquelles noies que són les 
desitjades i que tenen èxit. I tinc entès 
que l’extrema dreta inverteix molt en 
les xarxes socials... i sembla que els 
surt bé. 

Marta, t’hem conegut gràcies al 
treball d’una de les teves alumnes, 
la Marina Ezquerro, que ara estu-
dia Comunicació Audiovisual. Què 
representa per a tu que una alumna 
decideixi fer un projecte sobre la 
teva carrera al cinema?
És una alumna molt brillant i quan va 
venir a veure’m per fer aquest projecte, 
la veritat, em vaig emocionar molt, 
perquè no era una alumna més. He 
intentat ajudar-la el que he pogut. 

Isa Gonzalo Isla

Aquesta entrevista és un extracte 

de la conversa mantinguda al 

magazine matinal Planeta Prat 

d’elprat.ràdio i que podeu escoltar 

a través del següent QR: 



32  |  JUNY 2025  |  EL PRAT

L’aliança entre 
l’alumnat de la ciutat 
i la natura continua
Els programes de Servei Comunitari ambiental han 
sumat aquest curs més de 125 estudiants dels centres 
educatius de la ciutat

E ls programes de 
Servei Comunitari 
impliquen l’alum-
nat amb la societat 
que els envolta, 

dedicant unes hores a formació i, unes 
altres, oferint un servei per millorar la 
gestió en l’àmbit treballat. En aquesta 
edició han reunit més de 125 estudi-
ants de cinc centres de la ciutat: els 
instituts Baldiri Guilera, Salvador Dalí, 
Rosa Ribas Parellada i Ribera Baixa i 
l’escola Nostra Senyora del Mar – Fe-
derico García Lorca.

Activitats realitzades

S’han fet activitats com feines agrícoles 
a la Finca de la Marina, censos de biodi-
versitat d’orenetes dins del nucli urbà o 
manteniment de les dunes de la platja, 
fent retirada de plantes exòtiques que 
s’hi troben. 

Amb el CRAM (Centre de Recuperació 
d’Animals Marins) l’alumnat ha actuat 
com a informadors ambientals, sensibi-
litzant la ciutadania sobre la importàn-
cia de protegir el medi marí. 

Amb l’associació Espigoladors s’han de-
senvolupat propostes per combatre el 
malbaratament alimentari, una proble-
màtica persistent en la societat actual. 

Implicació amb la societat

Els programes del Servei Comunitari 
ambiental es gestionen des dels serveis 
d’Educació Ambiental de l’Ajuntament i, 
alguns d’ells, mitjançant convenis amb 
entitats ambientals del municipi.

Gràcies a aquests projectes, els nois i 
noies no només aprenen sobre temes 
ambientals, sinó que també contribuei-
xen activament a la sostenibilitat de la 
comunitat.



EL PRAT  |  JUNY 2025  |  33

Dotze persones del Prat han completat 
amb èxit la 7a edició del programa Se-
fed Joves, que s’imparteix al Centre de 
Promoció Econòmica de l’Ajuntament, 
i han obtingut el Certificat Professio-
nal d’Operacions Auxiliars de Serveis 
Administratius i Generals. L’itinerari 
realitzat combina l’acompanyament i 
orientació amb formació pràctica en 
una empresa simulada, i pràctiques 
reals en empreses del territori. 

El programa s’adreça a joves d’entre 16 
i 24 anys, amb o sense GESO, dins el 
marc de Garantia Juvenil Noves Opor-
tunitats i és fruit de la col·laboració 
de la Fundació El Llindar, la Fundació 
Inform i l’Ajuntament del Prat.

Dotze persones 
completen la 
7a edició del 
programa Sefed 
Joves

José Adán Castro

“He millorat les meves habilitats 
d’adaptabilitat, treball en equip i 
valors. Em sento preparat per tre-
ballar i penso seguir estudiant”.

Raúl Pacheco

“L’ambient ha estat fenomenal i 
he millorat moltíssim les habilitats 
socials per l’ambient acollidor que 
hem creat. Em sento més preparat 
per treballar”.

Lesly Matamoros

“Al ser una empresa simulada aga-
fem confiança i ens sentim familiarit-
zats amb un ambient de treball real”.

Se podrán limitar las 
mesas en las zonas más 
densas para garantizar 
una buena convivencia 
con el vecindario

El Ayuntamiento ha aprobado una am-
pliación de los horarios de las terrazas 
de bares i restaurantes de entre media 
y una hora en fines de semana, festivos 
y vacaciones de verano, mientras que 
el resto de días quedarán como hasta 
ahora (de 8 a 23 h los días laborables 
del 16 de octubre al 14 de abril; junio y 
del 12 de septiembre al 15 de octubre).

El horario de 
las terrazas se 
amplía en fines 
de semana y 
vacaciones

En fines de semana y vísperas de festivos 
de invierno la franja de apertura será de 
8 a 24 h, con una hora más que hasta 
ahora. En verano, la franja de apertura 
se ampliará media hora los fines de 
semana y víspera de festivos, cuando las 
terrazas podrán abrir entre las 8 y la 1 h, 
y una hora los días laborables fuera del 

período lectivo, del 20 de junio al 11 de 
septiembre, en que será de 8h a 1 h.

En zonas con alta concentración de 
terrazas se limitará el número de mes-
as permitidas en cada establecimiento, 
a fin de garantizar una buena convi-
vencia con el vecindario. 
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El Maig Cooperatiu omple el 
Prat d’activitats de foment de 
l’economia social i cooperativa

A quest mes passat 
ha estat marcat 
per una nova 
edició del Maig 
Cooperatiu, amb 

una programació que, en col·labora-
ció amb l’Ateneu Cooperatiu del Baix 
Llobregat, ha aglutinat prop d’una 
vintena d’activitats al nostre municipi i 
gairebé quaranta a tota la comarca del 
Baix Llobregat.

El Maig Cooperatiu ha estat, un any 
més, un clar exemple del gran dinamis-
me del moviment cooperatiu al nostre 
municipi i arreu de la comarca, on nova-
ment s’ha volgut visibilitzar i compartir 
una altra manera de fer economia, una 
de més justa, inclusiva i solidària. 

El dia 8 de maig, a l’acte de presentació 
del Maig cooperatiu al cine Capri hi van 
assistir més d’un centenar de persones. 
S’hi va celebrar una taula rodona sobre 

la inserció de dones en situació de risc 
social, amb la participació de la Funda-
ció Arrels, ARED i el CPS Francesc Palau. 
Tot seguit es va projectar el film Las 
invisibles, una història basada en fets 
reals sobre un grup de treballadores so-
cials que, davant del tancament del seu 
centre, decideixen continuar endavant 
costi el que costi per seguir acompa-
nyant dones sense llar.

Tot seguit es va organitzar, al Centre 
de Promoció Econòmica, una xerrada 
sobre el nou reglament d’estrangeria, 
que va tenir una gran afluència, prop 
de 90 persones, liderada pel CPS Fran-
cesc Palau.

Algunes entitats de l’economia social i 
cooperativa pratenques han organitzat 
també les seves pròpies activitats, com 
ara la visita a l’exposició sobre Alimen-
tació Saludable i Sostenible a Fundes-
plai, visites guiades als 101 habitatges 

La Fira, a pl. 
Catalunya

La Fira de l’Economia Social i 
Cooperativa, en aquesta ocasió, 
ha comptat amb una quarantena 
d’expositors i aquest any, com 
a novetat, s’ha ubicat a la plaça 
de Catalunya en horari de tarda. 
Una proposta de lloc i horari més 
accessible a la ciutadania on s’ha 
comptat a més amb un escenari 
i amb una actuació musical de fi 
de festa.

cooperatius en construcció de la COV 
o un jornada d’intercooperació per im-
pulsar l’accés a la compra i contracta-
ció pública de les entitats d’economia 
social, entre d’altres.

Projecció de la pel·lícula Las invisibles 

al cinema Capri.

Les cooperatives escolars van mostrar i vendre els seus 

productes a la Fira, que enguany s’ha fet a pl. Catalunya.



Formacions per a treballadors/ores en atur i en actiu
Aquestes formacions estan impulsades i subvencionades pel Servei Públic d’Ocupació de Catalunya (SOC) o pel 
Consorci per a la Formació Contínua de Catalunya, amb fons rebuts del Ministeri d’Educació, Formació Professional 
i Esports i del Servei Públic d’Ocupació Estatal (SEPE). En els cursos de formació contínua, també col·labora la 
Fundació Paco Puerto de CCOO.

Curs Dates i horari Imparteix

4, 5, 11 i 12 de juny.
De 9.30 a 12.30 h.

Ass. Catalana Dones 
Directives i Empresàries 
+ SLO

Adreçat a

Migrants amb permís de 
treball

Més informació i inscripcions | Telèfon: 934.786.878 – Servei de Formació | Correu electrònic: escamilla@elprat.cat | 
mirabete@elprat.cat | Inscripció online: online.elprat.cat

Formació per a empreses i emprenedors/es

Potencia la teva idea de negoci, presència en línia i 
productivitat amb la IA

10 i 12 de juny. De 9.30 a 
13.30 h.

oae@elprat.cat

Curs Dates i horari Contacte

En línia

Modalitat

Com reinventar-se laboralment 
després de migrar

12 de juny.
De 10 a 12 h.

Servei Local d’Ocupació 
(SLO)

Demandants d’ocupacióTreball per temporada: Campanya 
d’estiu

19 de juny.
De 10 a 12 h.

Servei Local d’Ocupació 
(SLO)

Demandants d’ocupacióCom superar un procés de selecció 
amb intel·ligència artificial

26 de juny.
De 10 a 12 h.

Servei Local d’Ocupació 
(SLO)

Demandants d’ocupacióRelacions sanes al lloc de treball

Més informació i inscripcions | Correu electrònic: oae@elprat.cat

El programa InserVela és una forma-
ció 100 % subvencionada, que té per 
objectiu revertir la manca d’estudis i 
de feina de joves d’entre 16 i 25 anys. 
El programa, finançat per la Diputació 
de Barcelona i que desenvolupa l’Àrea 
Social de la Federació Catalana de Vela 
en col·laboració amb el Centre Municipal 
de Vela del Prat, ofereix un acompanya-
ment socioeducatiu i psicològic per part 

de diferents professionals. Els tres joves 
que ja han estat seleccionats rebran una 
formació teòrica i pràctica en instrucció 
de vela durant els 3 mesos que dura 
aquest programa, amb un total de 380 
h. Un cop acabada la formació podran 
presentar-se al Cicle Inicial de Tècnic/a 
Esportiu en Vela, un Cicle Formatiu de 
Grau Mig, acreditat pel Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat. 

El programa InserVela formarà 
aquest estiu a tres joves del Prat



 FLAIXOS
D’ESPORTS

Després de perdre per 29 punts davant 
del Sant Antoni a l’anada de l’elimi-

natòria d’ascens jugada al pavelló 
Joan Busquets (foto), el Club Bàsquet 
Prat va fer un gran partit a Eivissa, on 
va guanyar per 85 a 103, però va ser 

insuficient. Aquest va ser el punt i final 
de la temporada.

EL CB PRAT FREGA LA 
REMUNTADA

La 25a edició de la Cursa Delta Prat 
ha aconseguit un rècord de partici-
pació, amb 1.450 persones inscrites 
en les diferents categories. Aquesta 

prova, organitzada pel Periòdic Delta 
i el Pratenc Associació d’Atletisme, 

ha consistit un any més en una cursa 
conjunta de dues distàncies diferents, 

de 5 i 10 quilòmetres, a més de tres 
curses infantils. 

Els equips femení i masculí del Prat 
Triatló 1994 han aconseguit arribar al 

pòdium després de superar amb èxit les 
proves del 29è Triatló Ciutat del Prat, ce-
lebrat a la platja del Prat. L’equip masculí 
ha estat campió de la prova elit, mentre 

que el femení ha estat subcampió. 

El CER Pratenc ha celebrat una nova edi-
ció del Trofeu Rítmica Potablava al CEM 

Julio Méndez, una cita que ha reunit a 
100 conjunts escolars i 70 esportistes 
federades. Es tracta d’una competició 
que té una doble finalitat: les escolars 
han pogut lluir-se davant de les seves 

famílies i les federades preparar-se per al 
Campionat de Catalunya.  

RÈCORD DE 
PARTICIPACIÓ A LA 25a 

CURSA DELTA

29è TRIATLÓ 
CIUTAT DEL PRAT

TROFEU RÍTMICA 
POTABLAVA



El patinòdrom municipal del Prat ha 
acollit el Campionat d’Espanya de Pati-
natge de Velocitat en Pista, organitzat 
pel Club Patí Velocitat El Prat i que ha 
comptat amb la participació de més de 
170 esportistes de 32 clubs diferents 
d’arreu de l’estat. El CPV El Prat ha 
obtingut 19 medalles, convertint-se en 
el gran guanyador del campionat. 

El sènior femení del Bàsquet Pratenc 
ha tancat una gran temporada, asso-
lint el campionat de Primera Territorial 
i, per tant, l’ascens a Segona Catalana. 
El Prat va acollir la final dels quatre 
equips campions de Barcelona de 
Primera Territorial (foto), en què les 
pratenques van quedar quartes.

El Trofeu Tennis Platja Ciutat del Prat 
ha tornat a reunir els i les amants 
d’aquest esport un any més al nostre 
litoral. Enguany hi han participat un 
total de 45 esportistes entre les cate-
gories femenina i masculina. La cita 
s’ha dividit en dos dies: el dissabte s’ha 
disputat el quadre masculí i femení; i el 
diumenge el mixt. La prova l’organitza 
l’entitat local Beach Tennis Prat.

Al voltant de 700 esportistes han 
participat en el 43è Trofeu Pratenc (37è 
Memorial Mónica Gregorio) que s’ha 
dut a terme a les pistes d’atletisme 
Moisès Llopart del CEM Sagnier; una 
prova organitzada pel Pratenc AA i 
que ha comptat amb diverses proves 
i concursos. Una de les novetats ha 
estat que enguany s’han incorporat les 
categories sub 18 i sub 20.

EL CLUB PATÍ VELOCITAT 
EL PRAT TRIOMFA AL 
CAMPIONAT D’ESPANYA

GRAN TEMPORADA DEL 
SÈNIOR FEMENÍ DEL 
BÀSQUET PRATENC

TROFEU DE 
TENNIS PLATJA

43è TROFEU PRATENC 
D’ATLETISME
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Creem amb energia!

   LA VOSTRA 
REVISTA, INFANTS!

Fajardo Bautista, 21 anys Aina Auñón, 11 anys

En el projecte Creem amb energia, 
l’alumnat de l’Escola Charles Darwin 
i l’Institut Illa dels Banyols treballa 
conjuntament per compartir conei-
xements pràctics sobre l’electricitat. 
L’alumnat de primària proposa la 
construcció d’un aparell elèctric i 
el de formació professional l’ajuda 
a fer-lo realitat amb la construcció 
conjunta d’una maqueta. Durant 
aquest curs s’han fet tres sessions, la 
darrera el 30 d’abril. Hem parlat amb 
protagonistes perquè ens expliquin 
la seva experiència! 

“En aquest projecte hem aportat 
la nostra pràctica, ja que tenim 
experiència amb instal·lacions 
elèctriques, connectant circuits i 
afegint motors perquè la maqueta 
del grup que ens ha tocat funcioni. 
Els nens i les nenes van esbrinant 
com pot funcionar l’electricitat a 
les seves pròpies cases o a altres 
espais. Ens ha fet sentir molt bé 
que els infants ens preguntessin 
coses i les poguéssim respondre”.

“El meu grup ha fet una muntanya 
russa a la qual li hem posat 
un engranatge per fer moure 
una cinta amb l’ajuda de dos 
companys de l’Illa dels Banyols. 
Ens estan ajudant molt i fan que 
la construcció de la maqueta sigui 
molt més fàcil per a nosaltres. 
Gràcies a ells hem après a ajuntar 
cables i saber com funciona 
un motor. És molt divertit i 
interessant aprendre coses noves 
d’aquesta manera”.

Illa dels Banyols, Cicle 
d’Instal·lacions Elèctriques

Charles Darwin, 6è B
Oriol Ciprese, 16 anys

“En aquest projecte, alumnes 
de 6è de primària del Charles 
Darwin han de construir unes 
maquetes on incorporen, amb la 
nostra ajuda, una part elèctrica 
i/o energètica, que és amb el que 
treballem a l’institut. Ells aprenen 
com es fa ús de l’electricitat i que 
no calen motors per produir-la, 
sinó que amb alternatives com un 
panell de vidre la pots utilitzar per 
a qualsevol cosa”.

Illa dels Banyols, Cicle d’Electricitat 
i Automatismes

Biel Ventura, 11 anys

“El meu grup ha volgut fer una 
maqueta d’un vaixell i han vingut 
dos companys d’Illa dels Banyols, 
en Marc i en David, a ajudar-nos. 
Està quedant molt maco. Hem 
après com funciona un circuit 
elèctric i sobre mecànica. Jo no 
coneixia l’Institut Illa dels Banyols, 
havia vist que tenien les avionetes, 
però no sabia que era un institut”.

Charles Darwin, 6è A
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crit unànime de la 21a 
Cantata Ciutat del Prat!

Angelita Alonso Vera

Joan Castelló Tamayo

El CEM Julio Méndez va acollir el 9 de maig la 21a edició de la Cantata, un acte de 
ciutat multitudinari i una cita molt especial per a l’alumnat i les famílies, ja que 
suposa el comiat de l’etapa escolar de primària amb la resta de companys i compa-
nyes dels centres educatius del Prat. Més de 600 alumnes van alçar la veu contra 
les injustícies en una actuació emotiva i poderosa que animava a “Canviar-ho tot”. 
L’acte va comptar amb la intervenció de l’alcaldessa, Alba Bou, que va agrair a 
l’alumnat i a tothom qui l’ha acompanyat la implicació amb la cantata.

“M’emporto un record molt bonic. 
Portem tot el curs preparant les 
cançons. La meva preferida és 
“T’atreveixes”. N’aprenem molt 
del missatge. Veiem el valor de 
l’amistat i la importància de tractar 
bé les persones i no fer bullying”.

“Portem molt de temps practicant. 
He pogut aprendre la lletra de les 
cançons i entendre el missatge: 
podem canviar les coses i hem 
de fer que les persones que ens 
envolten no se sentin malament. 
M’agrada molt la cançó Vull ser 
valenta”.

6è A Escola Jaume Balmes

6è A Escola H. Josep Tarradellas

Ibrahim Kanta Casares

“És un orgull participar a la 
Cantata, i molt divertit. Tot i que 
portem un any preparant les 
cançons, sempre et poses una 
mica nerviós a l’escenari. Aprenem 
moltes coses de la lletra: no 
fer bullying, no menystenir les 
persones, fer les coses de manera 
conjunta...”.

6è B Escola Jaume Balmes

Marina Gómez Romani

“Nosaltres fem la part teatral. 
Acompanyem els nens i nenes, 
que són els protagonistes. Cada 
any millorem a nivell interpretatiu 
i hem pogut adaptar una mica el 
text. Pel que fa al missatge de la 
Cantata, les cançons parlen de 
les injustícies socials, de no tenir 
vergonya de tu mateix... Si fos una 
nena de 6è, l’aprenentatge que 
m’enduria és que he de fer un pas 
endavant, ser valenta i lluitar pel 
meu futur. Hem de defensar l’art, 
la cultura i la música com a eines 
per transformar el món”.

17 anys. Escola d’Arts en Viu

Stephanie Shakira 
Carbó Medina

“He après molt de la lletra, de 
la possibilitat que tenim de 
canviar-ho tot. També m’ho passo 
bé amb els balls. És molt bonic 
escoltar tantes veus a la vegada i 
com els companys i companyes 
d’altres escoles han treballat per 
aprendre’s les mateixes cançons”.

6è B Escola H. Josep Tarradellas



Il·lustració realitzada per Shuna Ye, de 15 anys, guanyadora del tercer premi al Concurs 

Escolar de Còmic de Barcelona. Aquesta il·lustració està dedicada, com el tema de 

portada, a desitjar que cada família del Prat tingui un lloc digne on poder viure.


